
 

 
 

Acta de reunió Participació Ciutadana Sóller 
 
 
 
 
NUCLI DE POBLACIÓ:  L’Horta                                                              DATA: 12/11/07 
 
 
 

ASSISTENTS 
 

 Batle Sóller Guillem Bernat 
 Directora Insular 

d’Assessorament 
Municipal 

Mª Magdalena 
Palou 

 Regidora de Medi 
Ambient 

Catalina Esteva  Tècnic de Sa Vola  Beatriz Leal 

 Ciutadans 20 participants  Tècnic de Sa Vola  Antònia Verger 

 
 

ESDEVENIMENTS 
 

20:30 

 
La Regidora de Medi Ambient dóna la benvinguda als assistents, els agraeix la 
seva presència i anima a la gent a la participació en el procés d’elaboració de 
l’Agenda Local 21.  
 
La tècnica ambiental Beatriz Leal dóna la benvinguda als assistents a la reunió 
i fa una petita presentació informativa sobre l’Agenda Local 21 del municipi de 
Sóller. Es comenta als assistents que les persones interessades poden agafar 
un CD que conté la memòria descriptiva i la diagnosi ambiental. 
 

21:00 

 
Finalitza la presentació i es dóna començament a la participació dels 
ciutadans. Els assistents esmenten els següents aspectes a millorar al 
municipi: 
 

 Contaminació lumínica: A la zona d’es Puig i del Camp de futbol hi ha un 
problema de contaminació lumínica. Els veïns queden enlluernats quan 
miren per les finestres. 

 



21:00 

 
 Aigües: referent a la temàtica d’aigües s’han realitzat els següents 

comentaris: 
 

1. El col·lector que va des de Deixalles fins a la Depuradora vessa. 
 
2. La depuradora és nova i encara provoca males olors 

 
3. Un ciutadà comenta que no s’hauria de donar connexió a la xarxa 

d’aigua si l’habitatge no té connexió a la xarxa de clavegueram perquè 
realitza els abocaments al sòl i ho contamina. 

 
4. Excés d’aigua quan plou. Els torrents estan bruts i s’aneguen. Es 

podrien realitzar marges als torrents i fer una neteja dels mateixos, ja 
que fa molt de temps que no es fa. Un altre ciutadà comenta que a 
Sóller hi ha un problema d’infraestructura general amb els torrents. 

 
5. Es comenta també el problema que hi ha amb els col·lectors de les 

aigües pluvials. Es contesta que per solucionar aquest problema s’ha 
de demanar ajuda a altres administracions perquè el problema és 
molt gros. 

 
6. Una ciutadana comenta que ha pagat el clavegueram i que no s’ha fet 

res. La Regidora li comenta que el Pla que hi havia previst per a 
l’execució del clavegueram en aquella zona no es va aprovar en el seu 
moment i que actualment ja no es pot realitzar perquè no s’adapta al 
Pla Territorial. Per tant, s’ha de confeccionar un de nou aprofitant el 
màxim de l’anterior però que estigui en consonància amb el Pla 
Territorial. 

 
 Renous: referent al problema dels renous els ciutadans fan els següents 

comentaris: 
 

1. La Fundació Deixalles realitza molt renou amb les seves activitats. Es 
demana que s’habiliti el local per amortir el renou que generen. 

 
2. Els camions que passen pels carrers fan molt de renou. Es comenta 

que aquest problema s’espera que s’arregli amb la construcció del 
nou polígon industrial. 

 
3. Un ciutadà comenta que es prenguin mesures adients per tal d’evitar 

el renou que crearà el futur polígon industrial, donat que hi ha zona 
urbana devora. 

 
 
 Residus: Alguns punts d’aportació de Sóller tenen una sobrecàrrega de 

contenidors: en alguns n’hi fins a 7 contenidors ubicats al mateix lloc. Els 
ciutadans comenten que és necessari reubicar els contenidors, repartir-los 
més. 

 
 Enllumenat: es demana que es soterrin els cables del tendit elèctric. 

 
 



 

 
 Neteja: quant al servei de neteja comenten el següent: 

 
1. A la voravia on els nins van a l’escola hi ha molts de vidres trencats. 
 
2. Gesba no realitza com toca el servei de neteja dels carrers. 

 
3. S’hauria de retirar els contenidors de davant del monument “Sa creu” 

ja que sempre hi ha molta brutor en aquella zona. 
 
 

 Mobilitat: quant a la mobilitat es realitzen els següents comentaris: 
 

1. Comenten el trànsit que hi ha dins de Sóller. 
 
2. Al carrer d’en Figa no es pot aparcar, però els cotxos aparquen a les 

dues bandes del carrer provocant nombrosos embossaments i a més 
a més dificulten la visibilitat al senyal d’STOP. 

 
3. La policia local no multa als cotxes que aparquen damunt la línia 

groga. A més a més hi ha zones de Sóller a on els veïns tapen la línia 
groga amb sorra i quan ve l’empresa de neteja li diuen que no la llevi i 
si la lleva la tornen a tapar. 

 
4. El carreró d’en Figa té la voravia dreta preparada per posar les faroles 

i sobresurten materials que són perillosos per als vianants. S’haurien 
de posar ja les faroles al seu lloc. 

 
 Patrimoni cultural i històric: un ciutadà comenta que es tindria que 

restaurar la creu. El batle li comenta que ja s’ha començat a solventar 
aquest problema. Que havien vengut a fer un diagnòstic i que s’haurà de 
canviar tota la fusta. 

 
Na Beatriz Leal explica que es repartiran unes paperetes per tal que la gent 
escrigui els 3 aspectes que més els preocupa del municipi. Els assistents 
voten per: 
 

1. Renous  (8 vots) 
2. Millorar la recollida selectiva ( 6 vots ) 
3. Millorar els aparcaments ( 5 vots ) 
4. Soterrar els cables elèctrics ( 5 vots ) 

 
Altres aspectes que la gent ha escrit a les paperetes són: 
 

 Control del funcionament de la depuradora ( 4 vots ) 
 Males olors procedents de la depuradora ( 4 vots ) 
 Hi ha molta gent que encara no està connectada al clavegueram ( 3 

vots ) 
 Millorar el problema del trànsit ( 3 vots ) 
 Millorar el transport públic tant a dins del nucli urbà com cap a Palma 

(2 vots) 
 



 
 Ambulància efectiva 24 hores ( 2 vots ) 
 Millorar la mobilitat a peu ( 2 vots ) 
 Circulació de camions de gran tonatge pel casc urbà (Carreró d’en figa) 

(1vot) 
 Brutor als carrers ( 1 vot ) 
 Incorporar l’educació ambiental a totes les activitats que es realitzin al 

poble ( 1 vot ) 
 Arreglar la zona del Pont d’en Barona ( adoquinar i voravies )  ( 1 vot ) 
 Protegir el patrimoni històric-cultural   ( 1 vot ) 
 Neteja de torrents ( 1 vot ) 
 Protecció del Medi Natural ( 1 vot ) 
 Mala qualitat de l’aigua ( 1 vot ) 
 Desviament de la circulació perquè no passi dins del casc urbà ( 1 vot ) 
 Solucionar el problema de les aigües pluvials ( 1 vot ) 
 Contaminació lumínica ( 1 vot ) 
 Avaluar els efectes que tindrà el Polígon Industrial en els veïns ( 1 vot ) 
 Mantenir les àrees d’aportació netes ( 1 vot ) 
 Aigua en excés pels carrers quan plou ( 1 vot ) 
 Manca de places escolars ( 1 vot ) 
 Manca d’espais esportius i culturals ( 1 vot ) 

 
A les paperetes de votació, els ciutadans fan els següents comentaris: 
 

 Començar amb accions ràpides, barates i viables 
 Potenciar els itineraris a peu o amb bicicleta. 
 Fer el nucli urbà peatonal. 
 Definició d’un Pla per saber que poden fer els ciutadans que volen 

realitzar modificacions a casa seva de forma legal 
 Hi ha algunes empreses que fan molt de renou ( Fundació Deixalles ) 
 Posar el tendit elèctric nou, no soterrar. 
 Poca diligència per part dels metges i els administratius davant els 

casos urgents i greus. 
 C/ Poetessa Francisca Alcover. Aparcament  de les 6 del matí fins les 

23 del vespre. 
 Aconseguir un compromís ferm tant per part de l‘administració local 

com per part dels habitants en relació al tema de la sostenibilitat. 
 Premiar de qualque manera als veïnats que aposten pel reciclatge. 
 Definir un mapa escolar clar i definitiu on els infants es sentissin útils i 

els camins per arribar-hi siguin segurs a nivell de trànsit, i així fomentar 
l’anar a ‘escola a peu i utilitzar menys els cotxes. 

 
Es dóna per conclosa la reunió. 
 
 

 
 
 
 


